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1. Is het college op de hoogte van het hier omschreven incident mbt werkzaamheden 
door het waterschap? 

 Wethouder van Extel - van Katwijk heeft toen zij hoorde van het incident direct 
contact opgenomen met de verantwoordelijk bestuurder van het waterschap.  

2. Wil het college onderschrijven dat kennis van in dit geval te beschermen cultuur 
historische waardes, te allen tijde aanwezig dient te zijn bij degene die dergelijke 
werkzaamheden verricht?

 Uit de actie van wethouder van Extel - van Katwijk blijkt dat zij het belang van 
cultuurhistorische waarden onderschrijft. Zij heeft immers direct contact opgenomen 
met het bestuurslid van het waterschap.

 Uiteraard is het wenselijk dat deze kennis aanwezig is, maar dit is niet af te dwingen.

3. Deelt het college de opvatting dat de verplichting tot herstel (schadeplichtigheid) 
vanzelfsprekend is, en dat minstens zo belangrijk is dat geborgd is dat herhaling ook 
op langere termijn is uitgesloten, onafhankelijk van wie de werkzaamheden uitvoert?

 Er is geen wettelijke grondslag voor herstel van de schade. Wel is er het streven om 
bij een incident samen naar oplossingen te zoeken. Het voortouw bij dit incident ligt 
bij de gemeente Laarbeek en het waterschap Aa en Maas. 

 De landweer is niet specifiek bestemd in het bestemmingsplan buitengebied van de 
gemeente Laarbeek. De landweer is bestemd als Bos. Er is geen extra aanduiding van 
cultuurhistorische waarde op de landweer gelegd. Dus de wettelijke bescherming is 
matig. In de regels is wel opgenomen dat het verboden is zonder vergunning: “het 
verwijderen van perceelsindelingen, zoals tot uiting komend in greppels, sloten, steilranden”. 
Voor normaal beheer en onderhoud hoeft het waterschap in het algemeen geen 
vergunning te vragen. 

4. Zo ja, zijn in onze gemeente vergelijkbare projecten / voorgenomen werkzaamheden 
waarbij een dergelijke borging gewenst is?

 Waterschap Aa en Maas werkt aan het project ‘Beekherstel/EVZ Snelle Loop’ op het 
traject Kivitsbraak (Neerstraat)-Beeksedijk tussen Bakel en Gemert. Hiervoor is een 
projectgroep en een klankbordgroep opgericht. De gemeente Gemert-Bakel is 
vertegenwoordigd in deze projectgroep en klankbordgroep (Martijn de Greef – 
vakspecialist Groen).
In het schetsontwerp voor dit beekherstelproject was een wandelpad ingetekend dat 
deels over de wal van de landweer liep. Het ging daarbij over een informeel en 
onverhard pad waarbij nooit sprake is geweest van het afvlakken van deze wal. Bij 
het bespreken van het schetsontwerp is zowel in de projectgroep als in de 
klankbordgroep gewezen op de bijzondere cultuurhistorische waarden in dit gebied 
en specifiek op de (dubbele) landweer die nog aanwezig is langs een deel van het 
traject. Inpassing en bescherming van de landweer is dan ook als belangrijk 
uitgangspunt opgenomen in het project. De ligging van het wandelpad is direct 
verlegd naar de bestaande onderhoudspaden en in de nabijheid van de nog 
bestaande delen van de (dubbele) landweer zijn ingepast in het ontwerp en worden 
ontzien tijdens de uitvoering.



 Inmiddels wordt aan de eindversie van de ontwerptekeningen (DO) en het projectplan 
Water Wet (PPWW) gewerkt. Dit PPWW is het formele watervergunningdocument en 
onderbouwing voor Omgevingsvergunning, ontgrondingsmelding, etc. Vanuit het 
Waterschap wordt deze bestuurlijk vastgesteld en worden de benodigde 
vergunningtrajecten opgestart. Toetsing door de gemeente Gemert-Bakel en 
gemeente Laarbeek zal als onderdeel van de benodigde omgevingsvergunningen dan 
ook nog plaatsvinden.

 Jan Timmers wordt vanuit de heemkundekring Gemert betrokken bij de uitwerking 
van de plannen. Hiermee worden cultuurhistorische waarden geborgen.

5. Kan borging concreet vorm krijgen via gemeentelijk toezicht (ter plaatse)? 
 De gemeente houdt geen toezicht op onderhoudswerkzaamheden van het 

waterschap Aa en Maas. Toezicht tijdens het beekherstelproject 
(omgevingsvergunning) wordt vanuit het project geregeld. 

 Het nog bestaande deel van de historische landweer ligt echter binnen de gemeente 
Laarbeek.

6. Wat is de actuele stand van zaken m.b.t. het plan om de landweer als wandelpad in 
te richten?

 De landweer wordt niet als wandelpad ingericht.

7. Als inrichten als wandelpad geen optie (meer) is, wat gaat uw college doen om 
genoemde herstelwerkzaamheden zo veel mogelijk te bespoedigen?

 Wethouder van Extel - van Katwijk heeft al aandacht hiervoor gevraagd bij het 
waterschap. Zij zijn uitvoerende partij en maken hierover met de gemeente Laarbeek 
afspraken.

8. Indien uw college niet aandringt op spoedige herstelwerkzaamheden, is daarvoor het 
nieuwe bungalowpark Grotels Hof op enige wijze een factor?

 Nee, bungalowpark Grotels Hof staat hier los van.
 Wij hebben aandacht gevraagd aan het waterschap om het probleem op te lossen. 


